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Επισημάνσεις - εξαιρέσεις:



1. Το β’ ενικό προστακτικής ενεστώτα των ομαλών ρημάτων 1ης, 2ης και 4ης συζυγίας είναι το ίδιο με το ενεστωτικό θέμα.

2. α) Το β’ ενικό προστακτικής ενεστώτα των ρημάτων facio, dico, duco σχηματίζεται με αποκοπή του τελικού –e. Δηλαδή:
facio → fac
dico → dic
duco → duc
β) Το β’ ενικό προστακτικής ενεστώτα του fero κάνει fer και του sum κάνει es. Τα σύνθετα όλων των παραπάνω ρημάτων θα συνεχίσουν να σχηματίζουν το β’ ενικό προστακτικής ενεστώτα χωρίς το τελικό –e (πχ. conduco → conduc, affero → affer), με εξαίρεση τα σύνθετα του facio που θα το σχηματίσουν σε –fice (π.χ. interficio → interfice).

3. Τα ρήματα 3ης συζυγίας σε –io (που κλίνονται σαν το capio) στο β’ ενικό προστακτικής ενεστώτα αποβάλλουν το –i- πριν το τελικό –e (π.χ. capio → cape).

4. Πρακτικός κανόνας: το γ’ πληθυντικό της προστακτικής μέλλοντα Ε.Φ. και Π.Φ. σχηματίζονται όμοια με το γ’ πληθυντικό οριστικής ενεστώτα, αν προσθέσουμε τις καταλήξεις –o και –or αντίστοιχα.

5. Η πιο συνηθισμένη προστακτική είναι η προστακτική του ενεργητικού ενεστώτα, γι’ αυτό και συχνά αντικαθιστά και την αντίστοιχη προστακτική του μέλλοντα.

6. Το γ’ ενικό και το γ’ πληθυντικό πρόσωπο της προστακτικής του μέλλοντα χρησιμοποιούνται μόνο σε νόμους και συνθήκες.

7. Η προστακτική του μέλλοντα αναπληρώνει την προστακτική του ενεστώτα, όταν η τελευταία δεν υπάρχει. Αυτό παρατηρείται στα ρήματα memini και scio. Ειδικότερα :
α). Το memini θα σχηματίσει προστακτική ενεστώτα: memento, mementote.
β). Το scio θα σχηματίσει προστακτική ενεστώτα: scito, scitote.

